
 

 

Skolebestyrelsesmøde d. 7/12-2020 kl. 19-21 

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.:  

 

19.10-

19.25 

2 Udfordringsretten ift. elevplaner (R/B) 

- Silkeborg Kommune har fået tilladelse fra ministeriet til at 

udfordre på måden der laves elevplaner på. Tine orienterer 

om dette, og skolens arbejde med elevplaner. Der ønskes 

grønt lys fra bestyrelsen til at gå videre med udviklingen af 

en lokal model for elevplaner.  

 

Ref.: 

Tine gennemgik historikken omkring elevplaner i Danmark – som 

kom sammen med kvalitetsrapport og nationale test ifm. dårlige 

Pisa-resultater i år 2000.  

I efteråret 2019 blev der på baggrund af et politisk bevillingsmål 

om at mindske uhensigtsmæssige procedurer og administration 

lavet en større undersøgelse af, hvad skolebestyrelser, MED og 

skoleledelser oplevede som uhensigtsmæssigt. Elevplanerne i 

læringsplatformen MeeBook blev nævnt flere gange. Skolelederne 

fra Balleskolen, Funder/Kragelund Skole og Gjern Skole har været 

del af et refleksionsarbejde/udviklingsarbejde omkring arbejdet 

med elevplaner. Det resulterede i en ansøgning til Økonomi- og 

Indenrigsministeriet om udfordringsret ifm. udarbejdelse af 

elevplaner i grundskolerne i Silkeborg Kommune. Godkendelsen er 

givet.  

Formålet er, at skolerne lokalt får rum til at arbejde med 

pædagogiske tilgange og lokale modeller for, hvordan man kan 

udarbejde en dynamisk elevplan, der understøtter elevens læring 

og skole-hjemsamarbejdet.  

På Gjern Skole har vi kredset om en model i noget tid. Vi ønsker at 

lave en model, hvor elevsamtalerne er omdrejningspunktet, og 

som er løbende og dynamisk – og meningsfuld for både elever, 

personale og forældre. Vi har i sidste skoleår haft inspirationsoplæg 

fra Buskelundskolen om deres elevsamtaler. Der er møde i 

Pædagogisk Udvalg på mandag d. 14/12, og Karen Græsborg 

Henriksen er inviteret med til mødet.  

TS 

Deltagere: Ruth Lunde Andersen, Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin 

Bank Lindberg, Jens Erik Kristoffersen, Jacob Lind Hjorth, 

Lars Roger Jensen, Lise Nexø, Delia Petersen, Gry Elikofer, 

Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax 

Afbud: Delia, Jesper 

Mødeleder: Karin 

Referent: Tine 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 



 

 

For at kunne gå videre med udviklingen af elevplaner (og dermed 

være en del af udviklingsarbejdet i kommunen), skal 

skolebestyrelsen give grønt lys for arbejdet.  

Ansøgningen blev gennemgået. Vi forpligter os på at indgå i en 

evaluering.  

Skolebestyrelsen peger på, at det giver god mening, at eleven er 

inddraget og med i arbejdet med elevplanen.  

Arbejdet kommer også omkring udarbejdelse af et princip for, 

hvordan skolens forældre underrettes om elevens udbytte af 

undervisningen.   

 

Skolebestyrelsen bakker op om forsøget.  

19.25-

19.50 

3 Økonomi og personalesituationen 

- Hvordan kommer vi ud af 2020? 

- Hvordan ser det ud for 2021? 

- Bemandingsløsning efter Jørgen 

- Stillinger pr. 1/3 for Dorte Braad (ansættelsesudvalg 

nedsættes) og pr. 1/1 for Stella Fisker 

- Nye medarbejdere pr. 1/11 – status på opstart 

 

Ref.: 

Økonomi: Vi kommer godt ud af 2020 (66.000 kr i overskud – dvs. 

et regnskab i balance), og har ligeledes overført et overskud fra 

2019 (286.000 kr). Der er et større minus på prognosen for 7/12 

2021, pga. en fratrædelse. Det betyder, at vi ca. går i ”0” til 

august. Til august genererer vi dermed en fuldtidsløn pr. måned, 

hvis ikke vi ansætter efter Jørgen.  

Der er stadig midler i forlængelse af konstitueringsaftalen på 

valgnatten fra kommunalvalget i spil (mål at få Silkeborg Kommune 

op på landsgennemsnittet i udgift pr. elev). Vores elevtal ser 

fornuftigt ud (vi tager imod yderligere to nye til januar). Der er 

indskrivning til ny 0. klasse fra d. 4.-24. januar. Vi afholder 

informationsmøde d. 5. januar for nye forældre. Mødet bliver fysisk 

med mindre der kommer nye restriktioner – så laver vi det virtuelt.  

 

Ansættelsessituation: Solveig løser Jørgens opgaver bortset fra 

håndværk/design. Jesper og Tine arbejder på en løsning. Der skal 

findes en vikar for barselsvikar efter SF. Stillingen slås ikke op. 

Jesper og Tine arbejder på sagen – der er taget kontakt til 

skoleledernetværket, og to uddannede lærere kommer på besøg i 

denne uge.  

Nyansættelse efter DH – hvem ønsker at være med i et 

ansættelsesudvalg? Lars, Jacob og Lise indgår i 

ansættelsesudvalget.  

Vores nye medarbejdere er kommet rigtig godt i gang! Der bliver 

forespurgt mulighed for at lave en videohilsen i en tid, hvor det 

ellers kan være svært at få ”set giraffen”. Tine går videre med det.  

TS 

19.50-

20.00 

4 Skolefoto 2020/21 

- Drøftelse af ideer og ønsker 

 

Ref.: 

Drøftelse af behovet hos skolens forældre for at få taget 

individuelle portrætfotos. Er tiden løbet fra det? Er det skolens 

opgave? Skal det foregå i weekenden? Enighed om, at klassefotos 

er vigtige.  

TS/JH 



 

 

Skolen peger på, at der ikke går lang tid fra undervisningen til det. 

Det er fra skolens perspektiv ok at bruge tiden på det.  

Vi aftaler, at Tine taler med Systemfoto. Vi gennemfører 

fotografering i det nye år. Opmærksomhed på leverance af 

billederne – det må gerne foregå via skolen.  

20.00-

20.15 

5 Aftaler ift. velkomsthilsen til og besøg af ny skoleleder fra Fårvang 

Skole – hvornår, formål med besøg (B) 

 

Ref.: 

Tine sender en velkomsthilsen til Anna Marie Nør Hansen fra 

skolebestyrelsen, og inviterer ved samme lejlighed Anna Marie med 

til skolebestyrelsesmøde d. 11. januar eller d. 9. februar - ½ time. 

Skolebestyrelsen ønsker at orientere Anna Marie om Gjern Skoles 

forældres perspektiver og tanker ift. valg af overbygningsskole og 

samarbejdet mellem Fårvang og Gjern Skole – ift. kommunikation, 

timing af besøg, åbent hus for alle mv.  

TS og 

Karin 

20.15-

20.30 

6 Kan der etableres yderligere samarbejde med GAU (R) 

 

Ref.: 

Lars har talt med Sjanna fra GAU. Tine og Steen Andersen har 

løbende kontakt. Lokalrådet har en hjemmeside 

http://www.gjern.dk/portal/ - som ikke er så kendt. Der er nu 

linket til skolen fra hjemmesiden.  

Tine fortæller om deltagelse i borgermøde d. 27/2, og at der fra 

skolens side er stor lyst til samarbejde (og mange eksempler på 

gode samarbejder – pt. med Gjern Natur, Gjern Bibliotek og Blå 

Kors).  

Lars arbejder på den videre kontakt til Gjern Lokalråd.  

Lars 

20.30-

20.40 

8 Sidste nyt fra skole og SFO (O) 

 

Ref.: 

Vi har (7-9-13) indtil videre været forskånet fra nedlukning pga. 

smitte ift. corona. Det er rigtig rart, men gør også, at vi hele tiden 

skal være opmærksomme på at fastholde rutiner og jævnligt 

stramme op.  

Vi har valgt at lave julesamling i hallen sidste skoledag for alle 

elever. Klasseinddelte zoner med god afstand. Vi har brug for at 

samles.  

Julebanko blev afviklet i dag – til stor fornøjelse! 

TS/JH 

20.40-

20.50 

9 Hilsen fra skolebestyrelsen ifm. udsendelse af referat? 

- Med ønske om glædelig jul (når nu skolebestyrelsens 

julearrangement ikke blev til noget).  

 

Ref.:  

Der lægges en glædelig-jul-hilsen ud fra bestyrelsen sammen med 

referatet.  

Karin 

20.50-

21 

10 Evt.: 

 

Ref.: 

Line: Formidler fra en forælder. Opmærksomhed på kommunikation 

og feedback til forældregruppen ifm. AKT-indsatser. 

 

 

http://www.gjern.dk/portal/

